
Wnioski i interpelacje radnych – Zapytanie radnego J. Sidora 6.11.2015 r. 
 
Lp.  Interesant Treść wniosku - interpelacji Sposób realizacji 

1 Jarosław Sidor 

Do roku 1997 w Polsce obowiązywał podatek drogowy od samochodów 
osobowych do 3,5 ton, gdzie wpływy znajdowały swoje miejsce w budżetach 
gmin- miast. Następnie podatek ten został ujęty w cenach paliwa. Z tego co mi 
wiadomo, Państwo - Rządy, powinno przekazywać 10,5 procent wpływu do 
gmin-miast. Proszę o informacje, czy takie pieniądze wpływają z budżetu 
państwa i jaka to jest kwota w stosunku rocznym na przykład za lata ubiegłe 
włącznie z rokiem 2014. 

W odpowiedzi na zapytanie Pana Radnego, dotyczące wpływów do 
budżetu miasta informuję, że przed 2004 r. utrzymanie dróg 
samorządowych finansowane było między innymi przez część 
drogową subwencji ogólnej, która stanowiła odpis od planowanych 
w ustawie budżetowej dochodów z podatku akcyzowego od paliw 
silnikowych. Obowiązująca od 01.01.2004 r nowa ustawa o 
dochodach jednostek samorządu terytorialnego wprowadziła 
likwidację części drogowej subwencji ogólnej. Jako przesłankę 
likwidacji Ministerstwo Finansów podało między innymi, że 
sposób jej ustalania nie miał związku z faktycznymi wpływami z 
akcyzy od paliw silnikowych, gdyż ustalony był w relacji do 
planowanych wpływów, przez co stanowił sztywny wydatek 
budżetu państwa. Od roku 2004 Ministerstwo Finansów nie 
rekompensuje gminom ubytku w dochodach z tytułu likwidacji 
części drogowej subwencji ogólnej. 

 


